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REVISTA PRESEI 

 

 

 Miercuri, 14 aprilie 2021, in intervalul orar 11.00-13.00, va avea loc in Piata 

Victoriei, manifestatia comuna a Confederatiilor sindicale. 

Principalele revendicari sunt: 

  Salariul minim pe economie; 

  Modificarea Legii 62/2011, astfel încât să se poată încheia CCM la nivel 

de sector şi CCMUNN; 

  Reducerea fiscalităţii la locul de muncă. 

 

 Parlament/ Birouri permanente reunite - marţi, la ora 9,00 

Conducerile Senatului şi Camerei Deputaţilor se reunesc în şedinţă marţi dimineaţa 

pentru a decide data plenului comun al Parlamentului în care se vor dezbate 

rapoartele de activitate ale Societăţii Române de Televiziune şi Societăţii Române 

de Radiodifuziune pe anii 2017, 2018 şi 2019, care au fost respinse săptămâna 

trecută de Comisiile de cultură. 

 

Şedinţa comună a Birourilor permanente ale celor două Camere este programată la 

ora 9,00. 

 

Luni, preşedintele Camerei Deputaţilor, liberalul Ludovic Orban, a declarat că a 

convenit cu preşedintele Senatului, Anca Dragu, să convoace Birourile permanente 

reunite pentru stabilirea datei plenului. 

 

"Printre punctele care vor figura pe ordinea de zi a plenului reunit se numără: 

raportul TVR, raportul Radioului, declanşarea procedurii de audiere a candidaţilor 

pentru Consiliul Naţional al Audiovizualului. De asemenea, dacă va fi finalizat de 

către Comisiile juridice, raportul cu privire la solicitarea de demitere a Avocatului 
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Poporului şi, nu în ultimul rând, raportul CNA - se ştie că respingerea raportului 

CNA duce la pierderea poziţiei de preşedinte al CNA", a declarat Orban. 

 

Alianţa USR PLUS a anunţat că îl va susţine pe fostul jurnalist BBC Liviu Popescu 

pentru postul de director interimar al SRR, decizia fiind luată, duminică, de 

Birourile Naţionale ale celor două formaţiuni politice. A 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Senatul a aprobat dezbaterea în procedură de urgenţă a proiectului de lege 

pentru desfiinţarea Secției Speciale 

Senatul a aprobat luni solicitarea pentru dezbaterea în procedură de urgenţă a 

proiectului de lege privind desfiinţarea Secţiei de investigare a infracţiunilor din 

Justiţie (SIIJ), anunță agenția News.ro. Proiectul votat deja de Camera Deputaților 

are şi o prevedere prin care magistraţii nu pot fi trimişi în judecată fără 

încuviinţarea CSM în prealabil. 

Preşedinta Comisiei juridice a Senatului, Laura-Iuliana Scântei (PNL), a afirmat că 

joi a început dezbaterea în comisie a proiectului privind desfiinţarea SIIJ şi că actul 

normativ adoptat de către Guvern respectă recomandările exprese ale Comisiei de 

la Veneţia, Comisiei Europene, GRECO, Consiliului Consultativ al Judecătorilor 

Europeni. 

După ce Comisia juridică a Senatului va da raport pe acest proiect, acesta va fi 

votat într-un plen al Senatului, care este decizional pentru această propunere 

legislativă. 

Pe 24 martie, proiectul de lege privind desfiinţarea Secţiei pentru Investigarea 

Infracţiunilor în Justiţie (SIIJ) a fost adoptat de Camera Deputaţilor, în calitate de 

prim for sesizat. 
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Unul dintre amendamente, depus de către deputatul minorităţilor Ionel Stancu și 

susținut de UDMR, prevede că: 

„Art.95 – (1) Judecătorii şi procurorii pot fi percheziţionaţi, reţinuţi, arestaţi 

preventiv sau arestaţi la domiciliu numai cu încuviinţarea Secţiei pentru judecători 

sau, după caz, a Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii. 

(2) Judecătorii şi procurorii pot fi trimişi în judecată pentru săvârşirea unei 

infracţiuni contra înfăptuirii justiţiei, de corupţie şi de serviciu ori a unei infracţiuni 

asimilate infracţiunilor de corupţie numai cu încuviinţarea Secţiei pentru judecători 

sau, după caz, a Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii. 

(3) În caz de infracţiune flagrantă, judecătorii şi procurorii pot fi reţinuţi şi supuşi 

percheziţiei potrivit legii, Secţia pentru judecători sau, după caz, Secţia pentru 

procurori fiind informată de îndată de organul care a dispus reţinerea sau 

percheziţia”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Traficul de minori, sclavia, tortura si pornografia infantila devin infractiuni 

imprescriptibile. Senatul a modificat Codul Penal 

Senatul a adoptat, luni, in plen, in unanimitate, cu 134 de voturi "pentru", in 

calitate de prima Camera sesizata, propunerea legislativa de modificare a Codului 

Penal potrivit careia sclavia (art. 209), traficul de persoane (art. 210), traficul de 

minori (art. 211), proxenetismul (art. 213), agresiunea sexuala (art. 219), tortura 

(art. 282) si pornografia infantila (art. 374) sunt incluse in categoria infractiunilor 

imprescriptibile. 

 

"Finalitatea urmarita de prezentul proiect de lege este de a asigura dreptul la 

indeplinirea actului de justitie pentru toti supravietuitorii actelor de agresiune 

sexuala, trafic de minori, trafic de persoane, proxenetism, pornografie infantila si 

tortura, indiferent de timpul scurs de la savarsirea infractiunii si pana la momentul 

depunerii plangerii penale, intrucat urmarile unor astfel de fapte sunt, de asemenea, 

imprescriptibile, victimele suferind de pe urma acestor fapte pentru tot restul vietii,  

https://ziare.com/stiri/justitie/
https://ziare.com/stiri/trafic/
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dar si pentru a aduce actul de justitie la efectele scontate si drepte - pedepsirea 

reala a infractorilor", se explica in expunerea de motive a propunerii legislative. 

 

Initiatorii, un grup de parlamentari PNL si USR PLUS, subliniaza ca traficul de 

minori, traficul de persoane, proxenetismul, agresiunile sexuale impotriva 

minorilor, pornografia infantila reprezinta "fapte grave", care "afecteaza, in mod 

iremediabil, integritatea fizica si psihica a persoanelor care le cad victime". 

 

Proiectul reglementeaza si o noua infractiune, inclusa la art. 266, care prevede ca 

"fapta persoanei care, luand cunostinta de comiterea unei fapte prevazute de legea 

penala contra vietii, de trafic si exploatare a persoanelor vulnerabile ori contra 

libertatii si integritatii sexuale savarsite fata de un minor, nu instiinteaza de indata 

autoritatile se pedepseste cu inchisoare de la 6 luni la 2 ani". 

 

Printr-un amendament al Comisiei juridice, a fost indreptata o eroare materiala din 

Codul penal de la articolul vizand pornografia infantila. In noua forma, se 

sanctioneaza, prin majorarea cu o treime a limitelor speciale ale pedepselor in 

forma agravanta, si cazurile in care fapta este savarsita de persoane care au mai 

comis anterior o infractiune contra libertatii si integritatii sexuale asupra unui 

minor, o infractiune de pornografie infantila sau proxenetism asupra unui minor. 

 

Propunerea legislativa va fi dezbatuta de Camera Deputatilor, for decizional in 

acest caz. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Senatul a adoptat proiectul UDMR care simplifică procedurile de construire 

în cazul investiţiilor agricole în extravilan 

Plenul Senatului a votat luni proiectul de lege, printre iniţiatori fiind şi UDMR, 

care simplifică procedurile de construcţie în cazul investiţiilor agricole în 

extravilan. Liderul senatorilor UDMR Turos Lóránd a declarat că propunerea 

legislativă reduce birocraţia în cazul investiţiilor agricole, totodată poate creşte 

utilizarea fondurilor UE, potrivit News. 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/senatoarea-pnl-alina-gorghiu-a-spus-ca-i-se-pare-penibil-ca-psd-nu-a-votat-impotriva-modificarilor-codului-penal-1659912
https://ziare.com/stiri/victime/
https://ziare.com/stiri/inchisoare/
https://ziare.com/ccr/decizii/pre-edintele-iccj-cere-parlamentului-sa-puna-in-acord-legea-cu-decizia-ccr-1672045
https://ziare.com/ccr/decizii/pre-edintele-iccj-cere-parlamentului-sa-puna-in-acord-legea-cu-decizia-ccr-1672045
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„Proiectul de lege reglementează condiţiile construcţiilor în extravilan, prin care se 

simplifică procedurile birocratice în domeniul agricol şi se reduce timpul de 

execuţie. Astfel, se autorizează executarea de construcţii agricole în extravilan fără 

obligaţia solicitării PUZ. Proiectul simplifică procesul de implementare a 

proiectelor de agricultură, astfel va fi posibilă finalizarea la timp.”, a declarat 

Császár Károly, senator de Mureş, preşedintele comisiei pentru administraţie 

publică din Senat, potrivit unui comunicat de presă al UDMR. 

Senatul a votat în calitate de prim for sesizată, Camera Deputaţilor fiind forul 

decizional. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Legea asociaţiilor de proprietari, modificată. Pentru copiii mai mici de trei 

ani nu se plăteşte întreţinerea 

Senatul a adoptat, luni, propunerea legislativă pentru modificarea Legii privind 

funcţionarea asociaţiilor de proprietari şi administrarea condominiilor, în sensul 

exceptării copiilor mai mici de trei ani de la plata cheltuielilor repartizate într-un 

imobil după numărul de persoane. Adică, nu va fi plătită întreținerea și pentru 

aceștia, conform proiectului, care urmează să treacă și de votul deputaților. 

Au fost înregistrate 134 voturi "pentru" şi un vot "împotrivă", scrie Agerpres. 

"Copiii până la împlinirea vârstei de trei ani sunt exceptaţi de la plata cheltuielilor 

repartizate după numărul de persoane", prevede proiectul de act normativ amendat 

de Comisia pentru administraţie publică a Senatului. 

Iniţiatorul propunerii legislative, deputatul liberal Florin Roman, explică în 

expunerea de motive a proiectului de act normativ că "plata întreţinerii casei scării 

unui bloc este achitată de părinţi, iar copilul nu poate folosi liftul singur, nu poate 

utiliza lumina electrică de pe holuri decât în prezenţa părinţilor sau a unui adult". 

"Cheltuielile alocate fiecărui copil în vârstă mai mică de trei ani pentru întreţinerea 

blocului pot fi folosite de părinţi mai bine pentru costurile creşterii acestor copii", 

susţine Roman. 
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Propunerea legislativă va fi dezbătută de Camera Deputaţilor, for decizional în 

acest caz. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Salariul mediu net a fost de 3.365 de lei în februarie 2021, în scădere cu 

0,9% față de luna precedentă, dar cu 5,1% mai mare comparativ cu acum un 

an. 

Valorile cele mai mari ale câștigului salarial mediu nominal net s-au înregistrat 

în IT (8.047 lei), iar cele mai mici în hoteluri şi restaurante (1.747 lei). Față de 

anul trecut, în sectorul bugetar s-au înregistrat scăderi ale câştigului salarial mediu 

net faţă de luna precedentă – în sănătate (-2,7%) și în învăţământ (-0,3%), dar și 

creșteri în administrația publică (+0,1%). 

În majoritatea sectoarelor, nivelul câştigului salarial mediu net a scăzut faţă de luna 

precedentă ca urmare a acordării în luna ianuarie 2021 a unor prime ocazionale în 

anumite domenii, dar și ca urmare a șomajului tehnic. 

Cele mai semnificative creşteri salariale lunare s-au înregistrat în: 

 Fabricarea produselor din tutun (+53,6%), activități financiare (+17,8%) și 

industria farmaceutică (+13%); 

 Fabricarea calculatoarelor și a produselor electronice (între 3% și 6,5%); 

 Silvicultură, industria metalurgică, fabricarea hârtiei, spectacole culturale și 

recreative, fabricarea produselor din cauciuc și mase plastice (între 1% – 

3%). 

Cele mai semnificative scăderi salariale lunare s-au înregistrat în: 

 Extracția petrolului brut și a gazelor naturale (-26,3%); 

 Fabricarea produselor de cocserie și din țiței, extracția minereurilor 

metalifere, energie electrică și termică (între 6% – 10%); 
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 Telecomunicaţii, producție cinematografică, înregistrări audio, extracția 

cărbunelui, fabricarea autovehiculelor de transport rutier, asigurări, poștă 

(între 2% – 5%). 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Beneficiarii sprijinului forfetar pot solicita AFIR suspendarea contractului 

ca urmare a efectelor pandemiei de COVID-19 

Beneficiarii submăsurilor 6.1, 6.2, 6.3 şi 19.2 pot solicita Agenției pentru 

Finanțarea Investițiilor Rurale recunoașterea circumstanței excepționale care 

duce la necesitatea suspendării contractului de finanțare. Solicitarea se va face 

justificat prin documente și doar în situația în care durata de implementare a 

planului de afaceri propus prin proiect nu poate fi prelungită.  

Precizăm că beneficiari submăsurilor 6.1 – Sprijin pentru instalarea tinerilor 

fermieri, 6.2 – Sprijin pentru înființarea de activități neagricole în zone rurale, 6.3 

– Sprijin pentru dezvoltarea fermelor mici şi 19.2 – Sprijin pentru implementarea 

acțiunilor în cadrul strategiei de dezvoltare locală, au un termen maxim de 

implementare a planului de afaceri ce variază între 36 și 60 de luni de la data 

deciziei de acordare a sprijinului (conform art. 19 alin.(4) din Regulamentul (UE) 

nr. 1305/ 2013), în funcție de tipurile de investiții.  

„Acordarea posibilității de suspendare a contractului este un demers concret care 

vine în sprijinul beneficiarilor PNDR afectați de restricții impuse de pandemie. Am 

avut toată susținerea Ministerului Agriculturii și Dezvoltării Rurale, iar de la 

Comisia Europeană am primit clarificări care ne-au permis să oferim această 

posibilitate beneficiarilor noștri. Completarea ordinului MADR oferă Agenției 

instrumentele necesare pentru a analiza circumstanțele excepționale determinate 

de măsurile impuse pe timpul stării de alertă și pentru a aproba suspendarea 

contractului sau deciziei de finanțare, acolo unde este cazul.” a precizat Mihai 

MORARU, Directorul general al AFIR. 

Solicitarea beneficiarilor poate fi transmisă on-line sau la sediul Oficiului Județean 

pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (OJFIR) și trebuie însoțită de documente  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 13 aprilie 2021 8 

 

care justifică cauzele ce conduc la măsura suspendării și prin care se 

demonstrează măsurile întreprinse de aceștia în sensul depunerii tuturor 

diligențelor pentru desfășurarea activității finanțate.  

Documentele justificative menționate pot fi, după caz, decizii oficiale ale 

autorităților privind restricțiile care afectează activitatea beneficiarului – de 

exemplu, interzicerea organizării sau limitarea desfășurării activității propuse prin 

planul de afaceri sau a activităților interconectate, de care depinde activitatea 

propusă în planul de afaceri.  

Un alt tip de document ar putea fi unul din care să rezulte perturbarea activității ca 

urmare a situației excepționale – de exemplu, lipsa forței de muncă din partea 

contractorilor sau a întârzierilor în furnizarea de echipamente/ utilaje, 

imposibilitatea obținerii documentelor emise de autorități ca urmare a suspendării 

activității, izolarea la domiciliu, carantina. 

La data încetării suspendării, contractul de finanțare își reia cursul, iar părțile sunt 

repuse în drepturi, durata de valabilitate prelungindu-se automat cu perioada 

aferentă suspendării, în limita duratei maxime de eligibilitate a cheltuielilor 

FEADR prevăzute de art. 65 alin. (2) din Regulamentul (UE) nr. 1303/ 2013, cu 

modificările și completările ulterioare.  

Baza legală pentru acest demers este Ordinul MADR nr. 67 din 22.03.2021 

pentru completarea OMADR 181/ 2020 privind stabilirea unor proceduri pentru 

implementarea PNDR  2020 și care poate fi consultat pe site-ul AFIR, în cadrul 

secțiunii Informații utile – Acte normative. 

(Sursa: afir.info) 

 

 Ministerul Finantelor a respins toate ofertele bancilor la licitatia de 

obligatiuni de luni 

Ministerul Finantelor Publice (MFP) a respins, luni, toate ofertele bancilor depuse 

in cadrul licitatiei pentru o emisiune de obligatiuni de stat pe 179 de luni, prin care 

intentiona sa atraga 200 de milioane de lei, considerandu-le la un nivel 

neacceptabil al pretului ofertat. 

 

https://portal.afir.info/Uploads/Docu%20LEGISLATIE/2021_OMADR/OMADR%20nr%2067%20din%2022%2003%202021.pdf
https://ziare.com/economie/ministerul-finantelor-publice/
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Bancile participante la licitatie au transmis oferte in valoare totala de 412,6 

milioane de lei. 

 

Ministerul Finantelor (MF) a planificat in luna aprilie 2021 imprumuturi de la 

bancile comerciale de 4 miliarde de lei, din care 500 milioane de lei printr-o 

emisiune de certificate de trezorerie cu discont si 3,5 miliarde de lei prin opt 

emisiuni de obligatiuni de stat. 

 

La acestea se poate adauga suma de 525 milioane de lei prin sesiuni suplimentare 

de oferte necompetitive, aferente licitatiilor de obligatiuni. 

 

Suma este cu 675 milioane de lei peste cea programata in martie 2021 (3,85 

miliarde lei in total) si va fi destinata refinantarii datoriei publice si finantarii 

deficitului bugetului de stat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Rata anuală a inflaţiei a coborât la 3,1% în luna martie 

Rata anuală a inflaţiei a coborât la 3,1% în luna martie a acestui an, de la 3,2% în 

luna februarie, în condiţiile în care mărfurile nealimentare s-au scumpit cu 4,37%, 

mărfurile alimentare cu 1,59%, iar serviciile cu 2,21%, potrivit datelor publicate 

marţi de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

"Preţurile de consum în luna martie 2021 comparativ cu luna martie 2020 au 

crescut cu 3,1%. Rata anuală calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de 

consum (IAPC) este 2,5%. Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni 

(aprilie 2020- martie 2021) faţă de precedentele 12 luni (aprilie 2019 - martie 2020 

), calculată pe baza IPC, este 2,6%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 

2,1%", precizează INS. 

 

Banca Naţională a României (BNR) estimează o inflaţie de 2% la sfârşitul primului 

trimestru din acest an, de 2,2% la finalul trimestrului II şi de 2,4% la sfârşitul 

trimestrului III. La finalul anului se estimează o inflaţie de 2,5%.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Leul a crescut luni la 4,9205 unitati pentru un euro. Ce se intampla cu 

dolarul 

Banca Nationala a Romaniei a anuntat, luni, 12 aprilie, un curs de referinta de 

4,9205 lei pentru un euro, in scadere cu 0,01% fata de nivelul de 4,9212 lei pentru 

un euro consemnat vineri. 

Dolarul a coborat cu 0,11%, la 4,1335 lei pe unitate. 

Vineri, BNR a anuntat un curs de referinta de 4,9212 lei pentru un euro, in scadere 

cu 0,03% fata de nivelul de 4,9228 lei pentru un euro consemnat joi. Dolarul a 

coborat cu 0,23%, la 4,1382 lei pe unitate. 

Cursul mediu al BNR pentru euro aferent lunii martie 2021 a fost de 4,8878 lei pe 

unitate. 

Dolarul american, cotat indirect in piata romaneasca prin raportare la paritatea 

euro/dolar, a coborat cu 0,11%, la 4,1335 lei pe unitate, de la nivelul de 4,1382 lei 

pe unitate consemnat vineri. 

Pe 23 martie 2020, dolarul a atins un maxim istoric, de 4,5316 lei/dolar. 

 

Lira sterlina a crescut cu 0,16%, la 5,6802 lei pe unitate, fata de nivelul de 5,6712 

lei pe unitate inregistrat vineri. 

 

Francul elvetian a avansat cu 0,13% la 4,4728 lei pe unitate, comparativ cu nivelul 

atins vineri, de 4,4671 lei pe unitate. 

 

Aurul a fost cotat la 231,4488 lei pentru un gram, in declin fata de pretul inregistrat 

vineri, de 232,3306 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 INS: Castigul salarial mediu nominal net a crescut in februarie cu 5,1%, la 

3.365 lei. In ce domenii sunt cele mai mari salarii 

Valorile cele mai mari ale castigului salarial mediu nominal net s-au inregistrat in 

activitati de servicii in tehnologia informatiei (8.047 lei), iar cele mai mici in 

hoteluri si restaurante (1.747 lei), potrivit datelor publicate luni de Institutul 

National de Statistica. 

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/bani/curs-valutar/euro-creste-puternic-si-doboara-un-nou-record-a-trecut-de-4-84-lei-1602066
https://ziare.com/social/salariu/ins-crescut-pensia-medie-lunara-romania-ultima-parte-anului-2020-1667704
https://ziare.com/social/salariu/ins-crescut-pensia-medie-lunara-romania-ultima-parte-anului-2020-1667704
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In ceea ce privete castigul salarial in raport cu evolutia preturilor de consum, 

indicele castigului salarial real a fost 101,9% pentru luna februarie 2021 fata de 

aceeasi perioada a anului precedent. Fata de luna octombrie 1990, indicele 

castigului salarial real a fost 221,4%, cu 2,8 puncte procentuale mai mic fata de cel 

inregistrat in luna ianuarie 2021. 

 

"In luna februarie 2021, in majoritatea activitatilor din sectorul economic, nivelul 

castigului salarial mediu net a scazut ca urmare a acordarii in lunile precedente de 

prime ocazionale (prime trimestriale, anuale, pentru performante deosebite sau al 

13-lea salariu), drepturi in natura si ajutoare banesti, sume din profitul net si din 

alte fonduri (inclusiv bilete de valoare). De asemenea, scaderile castigului salarial 

mediu net au fost cauzate de intreruperi/incetari ale activitatii, de continuarea 

somajului tehnic de catre anumiti agenti economici sau de remunerarea partiala a 

salariatilor, de nerealizarile de productie ori incasarile mai mici (functie de 

contracte/proiecte), cat si de angajarile de personal cu castiguri salariale mai mici 

fata de medie, din unele activitati economice", se mai arata in comunicatul INS. 

 

Cele mai semnificative scaderi ale castigului salarial mediu net s-au inregistrat 

dupa cum urmeaza: cu 26,3% in extractia petrolului brut si a gazelor naturale, ca 

urmare a acordarii de prime ocazionale in lunile anterioare; intre 6% si 10% in 

fabricarea produselor de cocserie si a produselor obtinute din prelucrarea titeiului, 

extractia minereurilor metalifere, activitati de servicii anexe extractiei, depozitare 

si activitati auxiliare pentru transporturi, productia si furnizarea de energie electrica 

si termica, gaze, apa calda si aer conditionat; intre 2% si 5% in telecomunicatii, 

activitati de productie cinematografica, video si de programe de televiziune, 

inregistrari audio si activitati de editare muzicala (inclusiv activitati de difuzare si 

transmitere de programe), extractia carbunelui superior si inferior, fabricarea 

autovehiculelor de transport rutier, a remorcilor si semiremorcilor, transporturi 

aeriene, activitati de asigurari, reasigurari si ale fondurilor de pensii (cu exceptia 

celor din sistemul public de asigurari sociale), activitati profesionale, stiintifice si 

tehnice, transporturi terestre si transporturi prin conducte, activitati de posta si de 

curier. 

 

 

https://ziare.com/economie/productie/
https://ziare.com/economie/exporturi/ins-exporturile-romaniei-au-scazut-cu-11-la-suta-in-primele-11-luni-din-2020-fata-de-anul-trecut-1655707
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Cele mai semnificative cresteri ale castigului salarial mediu net s-au inregistrat 

dupa cum urmeaza: cu 53,6% in fabricarea produselor din tutun, cu 17,8% in 

activitati auxiliare pentru intermedieri financiare, activitati de asigurare si fonduri 

de pensii, respectiv cu 13% in fabricarea produselor farmaceutice de baza si a 

preparatelor farmaceutice, ca urmare a acordarii de prime ocazionale, drepturi in 

natura si sume din alte fonduri; intre 3% si 6,5% in fabricarea calculatoarelor si a 

produselor electronice si optice, alte activitati extractive, activitati de editare, 

tranzactii imobiliare; intre 1% si 3% in silvicultura si exploatare forestiera (inclusiv 

pescuit si acvacultura), industria metalurgica, fabricarea echipamentelor electrice, 

fabricarea hartiei si a produselor din hartie, activitati de spectacole, culturale si 

recreative, alte activitati de servicii, tiparirea si reproducerea pe suporturi a 

inregistrarilor, fabricarea produselor din cauciuc si mase plastice. 

 

In sectorul bugetar s-au inregistrat scaderi ale castigului salarial mediu net fata de 

luna precedenta in sanatate si asistenta sociala (-2,7%), respectiv in invatamant (-

0,3%). Castigul salarial mediu net a crescut usor in administratia publica (+0,1%) 

comparativ cu luna precedenta. 

(Sursa: INS) 

 

 Deficitul de cont curent al României a fost în T4 cel mai mare din Uniunea 

Europeană 

Deficitul de cont curent al României a fost în T4 cel mai mare din Uniunea 

Europeană. Foto: Inquam Photos / Octav Ganea 

Deficitul de cont curent al României (intrări vs ieşiri de valută) a fost în trimestrul 

al patrulea cel mai mare din Uniunea Europeană, scrie Ziarul Financiar, citat de 

Mediafax. 

Potrivit datelor Eurostat, publicate la finalul săptămânii trecute, în trimestrul al 

patrulea al anului trecut, în ciuda crizei, Germania a avut un excedent al contului 

curent de 70,4 miliarde euro, Italia de 22,2 miliarde de euro, Olanda de 13,9 

miliarde de euro, Irlanda de 7,1 miliarde de euro. 
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Cele mai mari deficite de cont curent le-au înregistrat România (3,5 miliarde de 

euro), Grecia (2,7 miliarde de euro), Bulgaria, Estonia şi Cipru (cu 0,8 miliarde de 

euro). 

Deficitul de cont curent pune presiune pe cursul de schimb şi, alături de deficitul 

bugetar, crează mari probleme unei economii. 

Cursul de schimb s-a mişcat nesemnificativ în ultimul an (sub 2%), în ciuda 

deteriorării grave a deficitului bugetar (spre 10% din PIB) şi a deficitului de cont 

curent (spre 5% din PIB). 

„Deficitul de cont curent pune o problemă majoră, nu doar la noi, ci peste tot în 

lume, dacă depăşeşte 5% din PIB. Dar trăim într-o situaţie ciudată. Dobânzile sunt 

jos, guvernul român s-a putut împrumuta la dobânzi bune, aşa că pare că ne 

mişcăm bine. Însă când treci de un deficit de cont curent de peste 5%, atunci 

trebuie să fii îngrijorat”, comentează economistul Laurian Lungu. 

Vasilescu: Deficitul comercial este cel care provoacă major deficitul de cont 

curent 

Acum pieţele sunt bune, adaugă el: însă nu trebuie decât un semn ca totul să se 

schimbe. SUA îşi revin bine, banii se retrag din economiile emergente. Festivalul 

creditelor ieftine va ajunge cândva – nu se ştie când, dar şi nemurirea are limite - la 

final, spun economiştii 

Adrian Vasilescu, BNR, arată că deficitul comercial este cel care provoacă major 

deficitul de cont curent. Datele din decembrie ale Băncii Naţionale arată că deficiul 

de comercial a fost de aproape 19 miliarde de euro. Salvarea vine din excedentul 

din comerţul cu serviciile - un plus de 9,6 miliarde de euro. „Avem un enorm 

deficit pe zona de produse agricole”, un lucru ciudat pentru o ţară care ar putea 

exporta enorm pe această zonă, spune Vasilescu. 

Stuctura economiei provoacă acest deficit, admit ambii economişti. Importăm 

pentru export şi cu valoare mică. Adrian Vasilescu arată că sunt zone în care 80% 

din importuri sunt destinate exporturilor. Deşi el nu o spune, evident că aceste 

produse sunt importate scump şi sunt exportate cu adaus minim. 

Cel mai probabil, statul cu cele mai mari deficite este America. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 13 aprilie 2021 14 

 

Dar, spune Vasilescu, citând un studiu al unora dintre responsabilii americani: 

deficitele SUA pentru susţinerea nevoilor consumatorilor americani. România 

importă majoritar pentru exporturi. Importă scump şi exportă ieftin. Consumă peste 

ceea ce câştigă şi, firesc, deficitele se acumulează. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Operatorii de leasing se înscriu în programul IMM Leasing Echipamente și 

Utilaje 2021 

Mai durează puțin până la deschiderea programului IMM Leasing Echipamente și 

Utilaje 2021: luni, Fondul Național de Garantare a Creditelor pentru IMM 

(FNGCIMM) a anunțat perioada în care operatorii de leasing se pot înscrie în 

program. 

Perioada de înscriere a operatorilor de leasing financiar este cuprinsă 

între 10.04.2021 și 16.04.2021, ora 24.00 - a precizat FNGCIMM, care invită 

companiile de leasing să intre în program pentru a acorda finanțări IMM-urilor. 

Guvernul a aprobat, săptămâna trecută, normele metodologice pentru programele 

IMM INVEST, Subprogramul AGRO IMM INVEST, IMM Factor și IMM 

LEASING DE ECHIPAMENTE ŞI UTILAJE, programe derulate de către 

FNGCIMM în cadrul Planului Național de Investiții și Relansare Economică, în 

vederea susţinerii activităţii IMM-urilor în contextul crizei economice generate de 

pandemia COVID-19. 

                  

FNGCIMM a transmis invitații de înscriere în program către 23 operatori de 

leasing financiar. Cererile de înscriere se transmit în termen de maxim 7 zile 

calendaristice de la data publicării în M.O. al Romaniei a HG nr. 421/09.04.2021 

privind modificarea si completarea HG nr. 766/2020 pentru aprobarea Normelor 

metodologice de aplicare a OUG nr. 118/2020 privind aprobarea Programului de 

sustinere a întreprinderilor mici și mijlocii “IMM LEASING DE ECHIPAMENTE 

SI UTILAJE”, precum și a Schemei de ajutor de minimis aferente programului. 

 

https://www.startupcafe.ro/finantari/imm-invest-2021-imm-leasing-start.htm
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„Prin plafoanele de garantare aprobate de către Guvernul României pentru anul 

2021 lei, în valoare de 18 miliarde lei, sunt create premisele finanțării economiei, a 

continuării parteneriatului pentru relansarea economiei la care sunt chemațe să 

contribuie IMM-urile, sistemul financiar și FNGCIMM, ca instrument specializat 

al statului pentru facilitarea creditării”, a declarat Dumitru Nancu, directorul 

general al FNGCIMM, într-un comunicat transmis StartupCafe.ro. 

Instituțiile financiare nebancare înregistrate în Registrul Special la BNR, care 

doresc să se înscrie în program, sunt așteptate să transmită FNGCIMM solicitările 

pentru alocarea de plafoane de garantare în funcție de nivelul estimat al finanțărilor 

pe care le vor acorda în anul 2021 în cadrul programului, precum și nivelul 

costurilor totale pe care le vor aplica finanţărilor, cu încadrarea în limitele 

prevăzute la art. 1 alin. (4) din anexa nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr.766/2020, în 

cazul noilor înscrieri. 

IMM LEASING DE ECHIPAMENTE ŞI UTILAJE are un plafon total al 

garanţiilor ce pot fi acordate în anul 2021, in valoare de 2 miliarde lei. 

Prin Schema de Ajutor de minimis aferentă programului, Ministerul Finantelor 

subvenționează dobânzile aferente finanțărilor de tip leasing financiar, în procent 

de până la 50%, pe o perioadă de 8 luni de la data acordării finanțării, iar 

comisionul de administrare și comisionul de risc sunt subvenționate integral pe 

toată durata derulării contractelor. Măsurile de susținere în cadrul acestui program 

sunt valabile pentru contractele  încheiate, până la data de 31 decembrie 2021, cu 

posibilitatea prelungirii. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Statul va incasa dividende de peste 1 miliard de lei de la compania 

Hidroelectrica 

Hidroelectrica, cel mai mare producator de energie din Romania, va acorda 

dividende in valoare de 1,28 miliarde de lei, potrivit convocatorului Adunarii 

Generale a Actionarilor companiei. 

 

 

https://ziare.com/hidroelectrica/
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Statul va incasa, prin Ministerul Energiei, aproape 1,03 miliarde de lei, iar celalalt 

actionar, Fondul Proprietatea, 256 de milioane de lei, potrivit economica.net. 

 

Dividendele ar urma sa fie platite in luna iulie. Hidroelectrica a raportat, pentru 

anul trecut, un profit net de 1,45 miliarde de lei, din care, dupa repartizarea 

rezervelor legale, la care se adauga provizionul inregistrat pentru participarea 

salariatilor la profi, raman 1,3 miliarde de lei. 

 

Hidroelectrica este cel mai mare producator de energie verde din Romania si 

principalul furnizor de servicii tehnologice necesare in Sistemul Energetic 

National. 
 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Parlament/ Eveniment dedicat împlinirii a 65 de ani de prezenţă a României 

în UNESCO 

Comisia permanentă comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru relaţia cu 

UNESCO începe o serie de evenimente dedicate împlinirii a 65 de ani de prezenţă 

a României în Organizaţia Naţiunilor Unite pentru Educaţie, Ştiinţă şi Cultură, 

marţi fiind programată masa rotundă cu tema "Patrimoniul mondial UNESCO din 

România - provocări şi soluţii". 

 

La eveniment, care va avea loc la Palatul Parlamentului, vor participa preşedintele 

Senatului, Anca Dragu, şi preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban. 

 

Vor susţine alocuţiuni ambasadorul Simona-Mirela Miculescu - delegat permanent 

al României pe lângă UNESCO, consilierul prezidenţial Sergiu Nistor, invitaţi la 

eveniment fiind şi reprezentanţi ai Academiei Române, ai Patriarhiei, ai 

Ministerului Afacerilor Externe, Ministerului Investiţiilor şi Proiectelor Europene, 

Ministerului Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei, Ministerului 

Educaţiei, ai Institutului Naţional al Patrimoniului, ai Comisiei Naţionale a 

României - CNR UNESCO, ai Bibliotecii Naţionale a României, Institutului 

Cultural Român, ai Consiliilor judeţene pe raza cărora se află obiective din 

patrimoniul UNESCO, precum şi ai organizaţiilor neguvernamentale. 

https://www.economica.net/hidroelectrica-dividend-2020-guvern-statul-roman_504215.html?fbclid=IwAR28XcV-o5bN_VEsAu9hwERVNhjELlT7tWH4jTAq7i-c6FiV8FaInOeXSPw
https://ziare.com/economie/stiri-economice/hidroelectrica-vrea-sa-investeasca-peste-170-milioane-lei-in-retehnologizarea-hidrocentralei-bradisor-1659545
https://ziare.com/stiri/eveniment/averile-directorilor-de-la-hidroelectrica-1653518
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România a aderat la UNESCO în anul 1956.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Au început negocierile informale cu Bruxelles-ul pe PNRR: Cele mai 

avansate componente, cine și cum negociază și cine decide alocarea de grant 

sau credit 

Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene a transmis Comisiei Europene, în 

week-end-ul care tocmai s-a încheiat, toate componentele extinse din Planul 

Național de Redresare și Reziliență. 

În următoarele 3 săptămâni se vor derula negocieri informale pe marginea acestui 

plan, luni fiind, de exemplu, prevăzute discuții ale oficialilor MIPE cu 

comisarii responsabili cu Digitalizarea (Margrethe Vestager), Transporturile 

(Adina Vălean) și Coeziune și Reforme (Elisa Ferreira). 

Scopul negocierilor informale este acela de îndruma statele membre în adaptarea 

planurilor naționale la cerințele Comisiei, pentru a ușura și garanta succesul 

negocierilor oficiale care încep la data de 1 mai. 

Cum arată PNRR-ul românesc în acest moment 

Planul românesc este construit pe 6 piloni, relativ inegal ”consolidați” – fiecare 

componentă extinsă a fost trimisă în primul draft, dar jumătate se află la a doua sau 

a treia variantă, care includ feedback-ul Comisiei la versiunile trimise anterior. 

Cele mai avansate componente sunt educația, sănătatea și transporturile. 

Aceste domenii ”consumă” cam 48% din banii alocați României – un total de 29,2 

miliarde euro – prin Mecanismul de Redresare și Reziliență (transport – 28%, 

educație – 11% și sănătate – 9%). În procesul de negociere, România propune 

proiecte cu o valoare totală în jur de 41 miliarde euro – 140% din alocarea oficială 

– lista finală a proiectelor finanțate urmând să fie decisă de Bruxelles. 

 Detaliile Mecanismului de Redresare și Reziliență au fost puse la punct în 

iunie 2020 după negocieri infromale cu Germania și Franța 

https://cursdeguvernare.ro/au-inceput-negocierile-cu-bruxelles-ul-pe-pnrr-cele-mai-avansate-componente-cine-si-cum-negociaza-si-cine-decide-alocarea-de-grant-sau-credit.html
https://cursdeguvernare.ro/au-inceput-negocierile-cu-bruxelles-ul-pe-pnrr-cele-mai-avansate-componente-cine-si-cum-negociaza-si-cine-decide-alocarea-de-grant-sau-credit.html
https://cursdeguvernare.ro/au-inceput-negocierile-cu-bruxelles-ul-pe-pnrr-cele-mai-avansate-componente-cine-si-cum-negociaza-si-cine-decide-alocarea-de-grant-sau-credit.html
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 (Citiți și: ”PNRR varianta 2.0 – structura de lucru a alocărilor”) 

Grant sau credit – aceasta-i întrebarea 

Prin Mecanismul european de Redresare, României i-au fost alocate inițial 30,5 

miliarde euro. Suma a fost redusă la 29,2 miliarde în urma recalculării 

Produsului Intern Brut în 2020 raportat la media europeană. Structura 

alocărilor este: 14,248 miliarde euro granturi, 14,935 miliarde euro credite. 

Tipul de finanțare – grant sau credit – acordat fiecărui proiect nu este o 

componentă a negocierii cu Comisia Europeană, ci o decizie proprie fiecărui stat 

membru. 

La acest moment, decizia României este de a utiliza atât granturile cât și 

împrumuturile, tipul de finanțare urmând să fie decis pentru fiecare proiect, 

după discuții între MIPE și Ministerul de Finanțe. 

Problema utilizării integrale a componentei de creditare va fi însă serios 

analizată în condițiile în care apar deja ”încurajări” la adresa României de a 

ține cont și de inevitabilul proces de consolidare fiscală ce trebuie demarat – 

mai devreme sau mai târziu – în contextul procedurii (e drept, suspendate) 

de deficit excesiv. 

(Citiți și: ”PNRR a fost actualizat – alocarea de la Bruxelles scade cu 1,3 miliarde: 

Pentru sita deasă a Comisiei, România va trimite proiecte care depășesc alocarea”) 

După aprobarea definitivă a PNRR, România urmează să primească – cel mai 

probabil în septembrie – o prefinanțare de 13% din alocarea națională. 

Cum este organizat procesul de negociere la nivelul Comisiei Europene 

Pentru Mecanismul de Redresare și Reziliență a fost creată o nouă direcție în 

cadrul Secretariatului General al Comisiei Europene, denumită SG-RECOVER. 

Aceasta lucrează, împreună cu direcția generală de afaceri economice și financiare 

și cu experți ai altor direcții generale ale Comisiei, pentru negocierea fiecăruia 

dintre cele 27 de Planuri naționale. 

https://cursdeguvernare.ro/pnrr-varianta-2-0-structura-de-lucru-a-alocarilor.html
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/credit
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/credit
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/decizie
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/consolidare
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/deficit
https://cursdeguvernare.ro/pnrr-a-fost-actualizat-alocarea-de-la-bruxelles-scade-cu-13-miliarde-pentru-sita-deasa-a-comisiei-romania-va-trimite-proiecte-care-depasesc-alocarea.html
https://cursdeguvernare.ro/pnrr-a-fost-actualizat-alocarea-de-la-bruxelles-scade-cu-13-miliarde-pentru-sita-deasa-a-comisiei-romania-va-trimite-proiecte-care-depasesc-alocarea.html
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/negociere
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Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene a transmis detalii despre modul în 

care a început și se derulează lucrul informal cu Comisia la dezvoltarea 

componentelor PNRR: 

 MIPE primește de la ministerul de linie componenta draft, utilizând șablonul 

Comisiei și face anumite comentarii preliminare care ar trebui integrate. 

 După integrarea acestor aspecte, MIPE transmite componenta către serviciile 

Comisiei Europene împreună cu o prezentare PowerPoint a componentei în 

limba engleză cu cel puțin 48 de ore înainte de prezentare. 

 Ministerul de linie este invitat de MIPE la o videoconferință cu serviciile 

Comisiei (acestea au loc în fiecare marți și joi) pentru prezentarea 

componentei și pentru a răspunde la primele întrebări ale Comisiei 

referitoare la substanță. 

 După aproximativ 5 zile lucrătoare, Comisia transmite primul feedback în 

scris la componenta prezentată și sugerează României să încorporeze o parte 

din aceste comentarii în forma revizuită a componentei. 

 Odată ce ministerul de linie transmite componenta revizuită, Comisia 

organizează o ședință tehnică la nivel de experți unde se discută la un nivel 

detaliat reformele și investițiile propuse. 

 În a treia iterație, ținând cont și de negocierile dintre Comisie și MIPE pe 

aspectele importante ale fiecărei componente, se transmite forma finală a 

componentei cu anexele tehnice aferente. 

Cine negociază pentru România 

Mandatul de negociere al MIPE a fost acordat de guvern prin Memorandumul 

adoptat la 7 aprilie. Ministrul Cristian Ghinea conduce echipa de negociere, 

coordonată de directoarea de cabinet Liana Goran, cu asistența specială a 

Consilierului Septimiu Szabo (detașat de la Comisia Europeană) și Marius Vasiliu, 

secretar de stat coordonator al PNRR. Echipa de negociere este coordonată de 

prim-ministrul Florin Cîțu. 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/feedback
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/negociere
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/guvern
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/negociere
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De precizat: MIPE gestionează negocierea cu Comisia Europeană – care este 

planificată pentru lunile mai și iunie, și se va ocupa ulterior de monitorizarea și 

raportarea progresului pe componentele PNRR. 

Între aceste două ”borne” se va desfășura și o negociere a PNRR în Consiliul UE. 

În această etapă, mandatul de negociere revine, formal, Ministerului de Finanțe. 

Comisia va emite o recomandare de aprobare sau de respingere a planurilor 

naționale. Deciziile finale vor fi votate în Consiliul UE prin majoritate calificată. 

Ce se negociază 

Componentele PNRR adoptat de guvern sunt baza de lucru pentru componentele 

extinse – documente tehnice, pe formatul Comisiei Europene, care cuprind pentru 

fiecare proiect specific documentații tehnice, detalierea investițiilor, jaloane 

de progres, estimări ale impactului pe mediu, costuri detaliate și clasificarea 

investițiilor în funcție de gradul de contribuție la tranziția verde și tranziția 

digitală. 

Componentele PNRR sunt dezvoltate de către ministerele de linie, cu asistența 

MIPE. 

(Citiți și: ”Comisarul Paolo Gentiloni despre PNRR: Așteptăm și ținte clare, 

estimări de costuri și de impact, sisteme de control”) 

Comisia Europeană evaluează PNRR pe baza câtorva criterii. Astfel: investițiile și 

reformele prevăzute în PNRR trebuie să  contribuie la abordarea eficientă 

a recomandărilor specifice de țară și la consolidarea potențialului de creștere 

economică, a creării de locuri de muncă și a rezilienței economice și sociale. 

Top of Form 

Bottom of Form 

De asemenea, investițiile și reformele trebuie să contribuie la îndeplinirea 

obiectivului de schimbări climatice în proporție de 37% și la realizarea obiectivului 

de digitalizare în proporție de 20%. 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/negociere
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/negociere
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/guvern
https://cursdeguvernare.ro/comisarul-paolo-gentiloni-despre-pnrr-un-bun-punct-de-plecare-dar-asteptam-si-tinte-clare-estimari-de-costuri-si-de-impact-sisteme-de-control.html
https://cursdeguvernare.ro/comisarul-paolo-gentiloni-despre-pnrr-un-bun-punct-de-plecare-dar-asteptam-si-tinte-clare-estimari-de-costuri-si-de-impact-sisteme-de-control.html
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Investițiile propuse trebuie să răspundă provocărilor identificate în contextul 

Semestrului european, susținând tranziția verde și transformarea digitală, precum și 

creșterea economică, reziliența socială și economică și crearea de locuri de muncă. 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

 Oricine dorește se poate vaccina cu serul AstraZeneca, chiar dacă nu are 

programare 

Oricine dorește să se vaccineze cu serul produs de AstraZeneca o poate face chiar 

dacă are sau nu programare. 

O circulară emisă de Comitetul Național de Vaccinare permite centrelor să 

vaccineze la cerere toate persoanele care se prezintă. 

Decizia a fost luată la propunerea coordonatorilor centrelor de vaccinare care spun 

că acestea sunt goale și că angajații de acolo stau degeaba. 

Așadar, membrii Comitetul Național de Vaccinare au decis că cine vrea să fie 

vaccinat cu serul AstraZeneca poate merge la centre cu buletinul și poate fi 

imunizat. Dacă sunt persoane programate, acestea au prioritate. 

În România sunt 254 de centre de vaccinare, cu 360 de fluxuri. 

În 8 aprilie, coordonatorul campanie de vaccinare, Valeriu Gheorghiță, a anunțat 

că România va continua vaccinarea cu serul produs de AstraZeneca, pentru toate 

categoriile de vârstă. 

Din cauza controverselor legate de vaccinul AstraZeneca, a scăzut numărul 

persoanelor care doresc să se imunizeze cu acest ser. 

Comitetul de siguranță al Agenției Europene a Medicamentului a transmis, în 7 

aprilie că există o legătură cauzală între apariția cheagurilor de sânge și vaccinarea 

cu serul AstraZeneca, apariția acestora putând fi inclusă în lista de efecte adverse 

foarte rare. EMA a anunțat, însă, că nu retrage recomandarea folosirii vaccinului 

AstraZeneca pentru că efectele sunt extrem de rare. Ele urmează să fie adăugate în 

prospect. Comitetul a anunțat că în stabilirea acestei concluzii au fost luate în 

considerare toate dovezile existente, inclusiv părerea unui grup de experți. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/surse-in-romania-va-continua-vaccinarea-cu-astrazeneca-1488923
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/agentia-europeana-a-medicamentului-aparitia-cheagurilor-de-sange-e-un-efect-advers-foarte-rar-la-vaccinul-astrazeneca-1487833
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EMA a reamintit profesioniștilor din domeniul medical că trebuie să rămână 

conștienți de posibilitatea apariției acestor cazuri extrem de rare la 2 săptămâni de 

la vaccinarea cu serul AstraZeneca/Vaxzevria. 

După acest anunț, miniștrii Sănătății din UE au avut o ședință în format online, în 

care nu au reușit însă să ia o decizie unitară în privința vaccinului AstraZeneca.  

De la începutul campaniei de vaccinare au fost imunizate 2.326.484 de persoane, 

dintre care 1.435.730 au primit ambele doze de vaccin. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Tragedia de la spitalul Victor Babes Florin Cîțu: I-am cerut ministrului de 

Interne ca ancheta să fie cât mai rapidă / Am văzut că reprezentanții statului 

fug de comunicare / Arafat: Instalația TIR-ului e făcută de o firmă autorizată, 

nu e nimic improvizat, a funcționat fără probleme în Argeș 

Premierul Florin Cîţu a declarat, luni seară, după ce trei pacienţi internaţi în 

unitatea mobilă ATI de la Spitalul Victor Babeş au murit din cauza unei defecţiuni 

la instalaţia de oxigen, că i-a cerut ministrului de Interne o anchetă rapidă şi 

transparentă şi că toţi vinovaţii trebuie să răspundă. După declaraţia de presă a 

acestuia, Raed Arafat a dat explicaţii în legătură cu tragedia, susținând că instalația 

TIR-ului este făcută de o firmă autorizată, că nu e nimic improvizat, iar unitatea a 

funcționat fără probleme în Argeș. 

 Arafat, întrebat dacă se simte responsabil petru tragedia de la Babeș: Altă 

întrebare / El a prezentat filmul tragediei 

 Șeful DSU, după ce Firea a acuzat că instalația de la TIR-ul ATI de la 

"Victor Babeș" ar fi fost montată greşit: S-a refăcut instalaţia la 

recomandarea firmei care are stocatorul de oxigen 

Premierul Florin Cîțu a susținut declarații de presă de la ora 23.00, spunând că a 

ieșit public după ce a văzut că reprezentanții statului fug de comunicare. 

Alături de Cîțu s-a aflat și șeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, Raed 

Arafat, care a spus că, potrivit informaţiilor existente la acest moment, luni, în jurul 

orei 16.25, a existat o creştere bruscă, de peste 6 bari, a presiunii oxigenului în 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24729769-raed-arafat-despre-firul-evenimentelor-spitalul-babes-ventilatoarele-sunt-fabricatie-americana-cand-depaseste-nivelul-presiune-oxigenului-peste-6-trebui-opreasca-automat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24729769-raed-arafat-despre-firul-evenimentelor-spitalul-babes-ventilatoarele-sunt-fabricatie-americana-cand-depaseste-nivelul-presiune-oxigenului-peste-6-trebui-opreasca-automat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24729884-seful-dsu-dupa-firea-acuzat-instalatia-tir-ati-victor-babes-fost-montata-gresit-refacut-instalatia-recomandarea-firmei-care-are-stocatorul-oxigen.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24729884-seful-dsu-dupa-firea-acuzat-instalatia-tir-ati-victor-babes-fost-montata-gresit-refacut-instalatia-recomandarea-firmei-care-are-stocatorul-oxigen.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24729884-seful-dsu-dupa-firea-acuzat-instalatia-tir-ati-victor-babes-fost-montata-gresit-refacut-instalatia-recomandarea-firmei-care-are-stocatorul-oxigen.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24729884-seful-dsu-dupa-firea-acuzat-instalatia-tir-ati-victor-babes-fost-montata-gresit-refacut-instalatia-recomandarea-firmei-care-are-stocatorul-oxigen.htm
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Unitatea Mobilă de Terapie Intensivă de la Spitalul "Victor Babeş". Ventilatoarele 

- de fabricaţie americană - s-au oprit pentru că, atunci când se depăşeşte această 

presiune, intră în sistem de autoprotecţie şi se opresc, iar apoi personalul spitalului 

a preluat ventilația pacienților, a spus Arafat, care nu a putut preciza cât timp au 

stat bolnavii fără oxigen. 

Arafat a spus că urmează să se stabilească după anchetă care a fost cauza crelterii 

bruște de presiune. 

El a susținut că tirurile de terapie intensivă sunt în garanţie şi au fost verificate la 

interval de două - trei luni de către reprezentanţii firmei care asigură garanţia, iar 

până acum în aceste unități ATI au fost tratați 600-700 de bolnavi COVID. 

Principalele declarații ale premierului și ale șefului DSU: 

 Trei persoane au decedat, condoleanțe familiilor 

 A început și o anchetă, am vorbit cu ministrul de Interne, i-am cerut ca 

ancheta să fie cât mai rapidă, pentru ca toți vinovații să răspundă 

 Presiunea pe spitale este foarte mare, trebuie cu toții să ajutăm, de aceea am 

spus că vaccinarea e singura soluție 

 De ce am ieșit acum - am văzut că reprezentanții statului fug de comunicare. 

Cetățenii au nevoie să le explicăm exact ce s-a întâmplat 

 Nu trebuie să fugim de comunnicare 

 Nu putem garanta acum că nu vom mai avea astfel de accidente 

Arafat: 

 Ce s-a întâmplat poate fi modificat în urma anchetei. Comunic cu rezerva că 

situația e sub anchetă 

 TIR-urile de ATI sunt fabricate să funcționeze în 2 modalități: pe butelii de 

oxigen și generator propriu, pentru câteva ore. Pe o durată mai lungă, se 

conectează la curent din afara TIR-ului, la sursa din spital, de exemplu, și la 

sursa de oxigen permanentă, de la spital 
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 Acolo există reductoare care controlează presiunea maximă ce intră în TIR. 

Sunt și la ieșirea din stocător și la intrarea în TIR 

 Presiunea nu trebuie să urce peste 5,8 bari 

 Presiunea a crescut azi la peste 6. Cum, de ce, asta face obiectul anchetei 

 Ventilatoarele sunt de fabricație americană. Când se depășește 6 se opresc. 

Asta se pare că s-a întâmplat azi, cu toate ventilatoarele din TIR 

 Colegii au încercat imediat să ajute bolnavii, între timp au fost trimise și 

ambulanțe să preia pacienții 

 Era un reprezentant al firmei care întreține ventilatoarele, în curte, dar nu a 

dorit să intre în TIR și să ajute acolo, pentru că erau pacienți cu COVID. A 

preferat să rămână afară și să dea indicații 

 Unii pacienți au intrat în stop, erau în stare foarte gravă, 5 pacienți au fost 

transferați 

 La acest moment este o anchetă 

 Compania a verificat ulterior ventilatoarele - în jurul orei 16.25 ar fi crescut 

brusc presiunea peste 6 bari. Am aflat după ora 17.00, s-a ținut legătura cu 

managera spitalului, SMURD a trimis echipe de sprijin, ulterior am intrat în 

legătură cu ministrul Vlad Voiculescu 

 A fost o problemă de creștere bruscă a presiunii, care a făcut ca aparatele să 

se oprească 

 Instalația TIR-ului este făcută de o firmă autorizată, contractată de spital, nu 

e nimic improvizat 

 Acest TIR a funcționat luni de zile în Argeș și acum a funcționat fără 

probleme sâmbătă, duminică și azi 

 Trebuie văzut dacă a fost eroare umană sau defecțiune tehnică 

Întrebări: 

La ora 16.25 a crescut brusc presiunea. Au fost probleme și mai devreme? 
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 Reprezentantul firmei era acolo pentru alt motiv 

Pacienții decedați erau în viață când reprezentantul firmei a refuzat să intre? 

 Nu știu, nu am aceste date, va stabili ancheta 

 

Presiunea a fost monitorizată tot timpul? 

 În mod normal, da. Din momentul în care era totul reglat, în mod normal nu 

există motiv de creștere a presiunii 

 TIR-urile sunt în garanție și au fost întreținute și verificate o dată la 2-3 luni, 

de la achiziție. Prin ele au trecut câteva sute de pacienți, 600-700 de pacienți 

La ce oră ați aflat și la ce oră a fost anunțată Poliția? 

 În jurul orei 17.20 am aflat că e o problemă, apoi am aflat că există pacienți 

în stop și mai târziu că sunt pacienți decedați. Nu știu ora exactă la care a 

fost anunțată Poliția. Am vorbit personal cu dl Gravriș, deja știa 

S-a folosit ventilația manuală? 

 Cu siguranță, clar că au făcut cadrele medicale 

La ce oră a fost anunțat Voiculescu? 

 Dânsul m-a sunat prima dată, după ora 6 și i-am explicat toată situația. Deja 

era anunțat și noi l-am informat exact 

Până la ora 20.00 nimeni nu a răspuns la telefon. Cine e responsabil? 

 Telefonul meu a sunat din 10 în 10 secunde. Nu am răspuns, pentru că în 

acel moment rolul nostru e să gestionăm situația de urgență. Răspunsul la 

telefoane în timpul situației de urgență... Eram în legătură cu spitalul, 

vorbeam cu unii și cu alții, nu aveam cum să răspund 

 Sistemul medical continuă să fie sub presiune, bolnavii vin tardiv la spital, 

unii așteaptă acasă până nu mai pot și asta face o presiune 
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 Nu am ajuns la peste 1.600 de paturi ATI, faptic, dar ieri aveam peste 1.530 

de pacienți 

 Dacă am pune toate paturile de ATI am sta liniștiți, dar nu putem, pentru că 

avem accidente, pacienți în comă 

 Capacitatea de ventilație a fost semnificativ crescută 

 E un singur TIR care a avut o problemă la climatizare, cel de la Timișoare, s-

a reparat, e pe drum spre România. Toate celelalte sunt funcționale 

Vă simțiți responsabil petru această tragedie? 

 Altă întrebare 

De ce ați emis comunicat la 4 ore de la tragedie? 

 Am dat comunicat simultan cu MS 

Nu există o procedură de urgență? 

 Există procedura și puteau să fie contactați, s-a întâmplat ca reprezentantul 

firmei să fie acolo, i-a asistat din exterior. Urmează să vedem impactul, în 

urma anchetei 

 Era o problemă cu un ventilator și venise să-l schimbe. Era un ventilator care 

nu era folosit 

Ventilatoarele din TIR afișau eroare de mai mult timp? 

 Nu știu 

 Nu am ce să le reproșez angajaților spitalului. Investigația va stabili dacă 

cineva, undeva a greșit 

Oamenii care au decedat vor fi trecuți în acte ca decedați de COVID? 

 Depinde de medicina legală 

 Modul în care România a făcut față pandemiei, la limită, este acceptabil 

Cât timp au stat pacienții fără oxigen? 
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 Nu știu cât au stat până să fie preluați de colegi pe baloane 

Despre acuzațiile aduse de Firea: 

 Nu a fost nimic defect. Nu era firma agreată care lucra cu firmă de 

stocatoare de oxigen. Țeava instalată era de altă dimensiune, motiv pentru 

care s-a refăcut instalația înainte de a intra TIR-ul în funcțiune. 

 Nu s-a făcut pr improvizație, ci doar că firma care a făcut prima dată nu a 

avut țevi potrivite și pentru asta a fost refăcută lucrarea 

 În țară astăzi erau foarte puține paturi de ATI. Cel puțin 1.532 de paturi 

pentru adulți există, continuăm să găsim soluții 

Din ce cauză se stricase ventilatorul? 

 Nu are legătură cu suprapresiunea care a afectat 6 ventilatoare. Sunt două 

incidente diferite 

De ce lipsește Vlad Voiculescu de la conferința de presă? 

 Nu mă întrebați de alte persoane, sunt covins că și ministrul va răspunde 

........................ 

Trei pacienți COVID-19 au murit luni după o defecțiune la TIR-ul ATI - unitatea 

mobilă de Terapie Intensivă - de la Spitalul Victor Babeș din București, care a dus 

la oprirea alimentării cu oxigen. La acel moment, în TIR-ul ATI - care fusese pus 

în funcțiune sâmbătă - erau internați 8 pacienți. Poliția Capitalei a anunțat că a 

deschis o anchetă. 

Personalul medical de la Unitatea de Terapie Intensivă Mobilă de la Spitalul Victor 

Babeș din Capitală, unde trei pacienți au murit luni după ce s-a oprit oxigenul, a 

semnalat intrarea în avarie, concomitent, a tuturor ventilatoarelor din container și a 

comunicat echipei tehnice a spitalului că acestea prezintă o alarmă de 

suprapresiune. Reprezentantul firmei distribuitoare a ventilatoarelor, sosit la fața 

locului, a refuzat intrarea în unitate, iar în final a părăsit incinta spitalului, refuzând 

să intre în TIR, a transmis Departamentul pentru Situații de Urgență (DSU). 

 (Sursa: hotnews.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24729369-3-pacienti-covid-19-murit-dupa-tir-ati-spitalul-victor-babes-stricat-iar-oxigenul-oprit.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24729369-3-pacienti-covid-19-murit-dupa-tir-ati-spitalul-victor-babes-stricat-iar-oxigenul-oprit.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24729369-3-pacienti-covid-19-murit-dupa-tir-ati-spitalul-victor-babes-stricat-iar-oxigenul-oprit.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24729455-tragedia-spitalul-babes-reprezentantul-firmei-distribuitoare-ventilatoarelor-sosit-fata-locului-refuzat-intre-tir-ati-apoi-plecat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24729455-tragedia-spitalul-babes-reprezentantul-firmei-distribuitoare-ventilatoarelor-sosit-fata-locului-refuzat-intre-tir-ati-apoi-plecat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24729455-tragedia-spitalul-babes-reprezentantul-firmei-distribuitoare-ventilatoarelor-sosit-fata-locului-refuzat-intre-tir-ati-apoi-plecat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24729455-tragedia-spitalul-babes-reprezentantul-firmei-distribuitoare-ventilatoarelor-sosit-fata-locului-refuzat-intre-tir-ati-apoi-plecat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24729455-tragedia-spitalul-babes-reprezentantul-firmei-distribuitoare-ventilatoarelor-sosit-fata-locului-refuzat-intre-tir-ati-apoi-plecat.htm
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 Consumul populației în țările UE a recuperat în februarie față de ianuarie, 

dar a rămas cu -2,2% sub perioada similară a anului trecut. 

 

Dacă în luna ianuarie comerțul cu amănuntul înregistra o pierdere de -4,6%, pe 

fondul extinderii restricțiilor epidemice în țările occidentale, în februarie a 

recuperat +2,9%. Însă comparativ cu februarie 2020, diferența este una negativă, 

de -2,2%. 

În România, în ianuarie consumul a scăzut cu -3,1%, iar în februarie a urcat cu 

0,6%, dar a fost cu +3,6% peste nivelul din februarie 2020, ca urmare a creșterii 

prețurilor în lei într-un ritm mai mare decât creșterea euro față de moneda 

românească. Țările cu cele mai mari creșteri au fost Belgia (+11%) și Austria 

(+5,2%), în timp ce Portugalia (-15,4%) și Slovacia (-14%) au suferit cele mai mari 

scăderi. 

Pe categorii de bunuri, cele mai mari pierderi s-au înregistrat la carburanți (-

11,9%), în timp ce vânzările de alimente, băuturi și tutun au crescut cu 1,8%. 

(Sursa: Eurostat) 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/2995521/11563027/4-12042021-AP-EN.pdf/076adc96-5548-10ba-9779-9fc7a105ba8a?t=1618176981172
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 Raport dezbătut în Comisia LIBE: Parlamentul European, șocat de refuzul 

tot mai puternic al statelor membre de a se supune deciziilor CJUE pe motiv 

ca le-ar încălca suveranitatea / Raportul invită Comisia să acorde o 

importanță mai mare folosirii abuzive a fondurilor europene 

Comisia pentru libertăți civile (LIBE) din Parlamentul European dezbate, luni 

după-amiază, raportul Comisiei Europene cu privire la statul de drept pentru anul 

2020, pentru care europarlamentarul Domènec Ruiz Devesa, grupul S&D, a 

redactat un raport, care să stea la baza unei rezoluții a Parlamentului European, iar 

Comisia control bugetar are câteva recomandări. 

Raportul lui Ruiz Devesa, propus pentru a fi însușit de LIBE, subliniază că 

democrația, statul de drept și drepturile fundamentale sunt valori care se 

consolidează reciproc și care, atunci când sunt subminate, „pot reprezenta o 

amenințare sistemică pentru Uniune”. 

Primul raport privind statul de drept al Comisiei, publicat în toamna anului trecut, 

 are un domeniu de aplicare limitat, deoarece nu acoperă toate valorile Uniunii, 

susține europarlamentarul S&D. 

Mai mult, susține raportorul, documentul Comisiei Europene „nu oferă o evaluare 

suficientă a eficacității reformelor întreprinse de fiecare țară și nici recomandări 

concrete specifice fiecărei țări”. 

De aceea, o recomandare pentru Comisia Europeană este să realizeze „o evaluare 

mai amănunțită” dacă raportul privind statul de drept a avut un efect preventiv. 

„Parlamentul European este alarmat de deteriorarea puternică a independenței 

sistemelor de justiție ale unor state membre (…); invită Comisia să evalueze și să 

considere astfel de neajunsuri și constatări identificate ca fiind un risc clar de 

încălcare gravă a statului de drept”, precizează raportul dezbătut în LIBE la 

analizarea pilonului privind sistemele de justiție. 
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Referindu-se la faptul că inițierea unei proceduri preliminare în fața Curții de 

Justiție a UE a fost declarată „ilegală” în state membre, propunerea este ca 

Parlamentul să se declare „șocat de refuzul tot mai puternic al statelor membre de a 

se supune deciziilor CJUE pe motiv ca ar încălca suveranitatea statelor sau că ele 

contravin Constituției”. 

În ceea ce privește pilonul referitor la cadrul anticorupție, raportul subliniază că, 

„deși existența strategiilor naționale anticorupție poate fi considerată un progres, 

trebuie evaluată și eficacitatea lor” atunci când sunt aplicate. 

„Invită Comisia să acorde o importanță mai mare folosirii necorespunzătoare a 

fondurilor europene, în special având în vedere noul mecanism de 

condiționalitate”, se mai precizează în raport. 

La capitolul libertatea de exprimare, raportul deplânge lipsa de evaluare a 

„gradului de independență” a presei publice față de guverne și este îngrijorat de 

deteriorarea în creștere a libertății mass-media în unele state membre de la 

momentul publicării raportului pe 2020, în ultima zi a lunii septembrie. 

Raportul mai invită statele membre să prezinte în fiecare an rapoarte privind 

democrația, statul de drept și drepturile fundamentale ca parte a mecanismului 

anual de raportare al Uniunii. 

”Reiterează faptul că raportul anual ar trebui să servească drept bază pentru a 

decide dacă se activează procedura prevăzută la articolul 7 din TUE”, se mai arată 

în raportul redactat de europarlamentarul Domènec Ruiz Devesa, care analizează 

primul raport prezentat de Comisia Europeană privind statul de drept în UE. 

De asemenea, Comisia este încurajată să evidențieze tendințele pozitive din statele 

membre, care ar putea servi drept exemple bune pentru alții. 

Propuneri din partea Comisiei pentru control bugetar 

Comisia pentru control bugetar solicită LIBE să introducă mai multe sugestii în 

propunerea de rezoluție, cum ar fi să sublinieze că transparența, accesul la 

informațiile publice, protecția avertizorilor de integritate și o cultură generală a 

integrității în viața publică sunt „factori cheie” pentru identificarea și prevenirea 

cazurilor de corupție. 
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De asemenea, recomandările Comisiei pentru control bugetar insistă pe respectarea 

independenței justiției în statele membre și pe „urmărirea eficientă” a cazurilor de 

corupție, fraudă sau conflicte de interese, precum și pentru respectarea deciziilor 

Curții de Justiție a Uniunii Europene. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 Noi garanții din partea Comisiei Europene că certificatul verde digital nu 

înseamnă vaccinare obligatorie / Vera Jourová: Nici certificatele și nici 

vaccinarea nu vor fi o condiție prealabilă pentru a călători 

Vicepreședintele Comisiei Europene, Vera Jourová, afirmă că obținerea unei 

dovezi de vaccinare după ce unei persoane i s-a administrat un vaccin nu este un 

concept nou și că nici certificatul verde digital, nici vaccinarea nu vor fi o condiție 

prealabilă pentru a călători, iar introducerea unui astfel de certificat „nu înseamnă 

că vaccinarea va deveni obligatorie”. 

Vera Jourová a răspuns astfel întrebărilor venite din partea europarlamentarului 

francez, Jordan Bardella, grupul ID. 

Bardella, membru al partidului Adunarea Națională, condus de politiciana de 

extremă dreaptă, Marine le Pen, a întrebat Comisia Europeană dacă este în 

favoarea instituirii unui pașaport de vaccin la nivel european care, odată necesar 

pentru călătorie, ar face vaccinarea obligatorie. 

„Poate, prin urmare, să confirme că este dispusă să încalce liberul arbitru al fiecărei 

persoane și, totodată, libertatea de a-și da sau nu consimțământul pentru o 

procedură medicală?”, a mai întrebat Jordan Bardella. 

Comisarul european, Vera Jourová, a insistat, în răspunsul transmis Parlamentului 

European, că nici certificatele și nici vaccinarea nu vor fi o condiție prealabilă 

pentru a călători și că introducerea unui certificat verde digital „nu înseamnă că 

vaccinarea va deveni obligatorie”. 

„Obținerea unei dovezi de vaccinare după ce o persoană a fost vaccinată nu este un 

concept nou: certificatele de vaccinare permit cetățenilor să primească informații 

clare despre vaccinul primit și data următoarei doze și să obțină o evidență sigură a 

vaccinării, care va fi necesară pentru a primi un vaccin rapel în viitor”, a spus 

Jourová. 
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Comisarul european a explicat, din nou, că certificatul verde digital (certificatul de 

călătorie) va include dovada vaccinării, rezultatul unui test pentru depistarea 

COVID-19 sau dovada că o persoană a trecut prin boală. 

„Scopul este de a facilita libera circulație în UE în condiții de siguranță în timpul 

pandemiei, făcând interoperabile certificatele emise la nivel național. Multe țări 

emit certificate de vaccinare, unele dintre ele și în format digital. În acest context, 

statele membre, sprijinite de Comisie, au adoptat un prim set de orientări care 

vizează interoperabilitatea certificatelor de vaccinare”, a explicat Jourová. 

Comisia Europeană precizează că responsabilitatea pentru politicile, programele și 

serviciile de vaccinare revine statelor membre. 

„Introducerea unui certificat verde digital nu înseamnă că vaccinarea va deveni 

obligatorie. Legislația privind vaccinarea – inclusiv dacă vaccinarea trebuie să fie 

obligatorie sau nu – este o competență națională. Comisia nu are competențe 

decizionale în acest sens”, a subliniat Vera Jourová. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 


